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Protokół nr LXVI/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 30 marca 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marta Nawrocka – Adwokat, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Jadwiga Janiak – Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
- Monika Pawłowska – inspektor UG Stare Miasto 
- Piotr Wawrzyniak – inspektor UG Stare Miasto 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:13. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Otwieram LXVI sesję Rady 
Gminy Stare Miasto, którą zwołałam na podstawie artykułu 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym. Witam Wójta, Wicewójta Gminy - Pana Janusza Frysiaka. Dzień dobry. Skarb-
nika Gminy - Panią Jolantę Sobczak, Sekretarza Gminy - Panią Luizę Kędracką. Witam Panią mecenas 
Martę Nawrocką. Witam Wysoką Radę. Witam Sołtysów na dzisiejszych obradach, pracowników 
Urzędu Gminy, kierowników jednostek. Witam Przewodniczącą naszej Komisji Gminnej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Na 15 Radnych obecnych jest 13. Nieobecny jest Pan Radny Michał Kałużny i Pani Radna Ewelina 
Andrzejak. Radni usprawiedliwili swoją nieobecność. 

 
2. Przedstawienie porządku obrad LXVI sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zarządzenia poboru niektórych podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa 
oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

• w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Stare Miasto na rok 2023, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
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• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciw-
działania Narkomanii Gminy Stare Miasto za 2022 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Stare Miasto z organizacjami pozarządo-
wymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz przyznanych  
dotacji za 2022 rok. 

9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11.  Zakończenie obrad LXVI sesji Rady Gminy. 

   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXVI sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do przedstawionego po-
rządku obrad? wnioski? Nie mamy uwag, nie mamy wniosków. Przystępujemy do głosowania przed-
stawionego porządku obrad. 

„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Porządek obrad na dzisiejszą sesję został przyjęty 
jednogłośnie.  

Porządek obrad LXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LXV sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół został przesłany z materiałami sesyjnymi. Czy Panie,  
Panowie Radni mają uwagi do treści protokołu? Nikt nie wnosi uwag. Przystępujemy do głosowania. 

 
„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja ta została przesłana Państwu, jest zamieszczona na stro-
nie Gminy, dokładnie w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli będą pytania związane z przedstawioną 
informacją, bardzo proszę w punkcie sprawy bieżące, informacje. 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-

nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Biurze Rady we wtorki, załatwianie spraw bieżących, 
udział w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Starym Mieście. 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Uchwały, które będą dzisiaj procedowane jak i również przedsta-
wione informacje były w sposób szczegółowy omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 28 
marca 2023 roku.  
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• w sprawie zarządzenia poboru niektórych podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa 
oraz wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią Skarbnik - Jolantę Sob-
czak. 

Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Przedmiotowa uchwała była rozpatry-
wana już w miesiącu styczniu 2023 roku, jednak z uwagi na nieprawidłowości w procedurze głosowania 
Uchwałą Nr 7/318/2023 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 22 lutego 2023 
roku została uchylona. W związku z tym przedstawiono ponownie Państwu do głosowania przedmio-
tową uchwałę, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Panowie, którzy pełnią, Radni równocze-
śnie funkcje Sołtysów, czyli Pan Radny Zając, Pan Przewodniczący Tymon Zioła są wykluczeni z głoso-
wania zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym art. 25, ponieważ pełnią równocześnie drugą funkcję, 
natomiast zakładałam, że nie oprócz jednego nazwiska przy poborze inkaso nic nie zmieniamy w sto-
sunku do poprzedniej uchwały i jednak okazuje się że, było to, było to naruszeniem procedury, dlatego 
ponownie dzisiaj te uchwałę podejmujemy. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia. Nie mamy zgło-
szeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXVI/440/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 marca 2023 roku w sprawie zarządzenia 
poboru niektórych podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i wyso-
kości wynagrodzenia za inkaso.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania, proszę o oddanie głosu. 

     „za”                         –  11 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 11 głosów, czyli uchwałę przyjęto jednogłośnie, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 i dwaj Pano-
wie Radni są wyłączeni z głosowania. Dziękuję. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław. 

W głosowaniu nie brali udziału radni: Zając Andrzej, Zioła Tymon.  

Uchwała otrzymała Nr LXVI/440/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

• w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz do zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Stare Miasto na rok 2023, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienie proszę Panią kierownik - Magda-
lenę Kusiak. 

Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, ustawa o ochronie zwierząt zobowiązuje Radę Gminy 
do określenia w drodze uchwały corocznie do 31 marca programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy na dany rok kalendarzowy. Przedłożony 
projekt programu opieki został uzgodniony z Powiatowym Lekarzem Weterynarii w Koninie, z Towa-
rzystwem Opieki nad bezdomnymi zwierzętami w Koninie oraz kołami łowieckimi, które mają obwody 
łowieckie na terenie Gminy Stare Miasto. Żadna z tych instytucji nie wniosła do programu uwag.  
Z uwagi na obligatoryjny charakter przepisu art. 11 ustawy o ochronie zwierząt, podjęcie niniejszej 
uchwały jest zasadne i konieczne. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie ma pytań, nie ma wniosków, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXVI/441/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Stare Miasto na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVI/441/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Druk 571A. O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy 
- Panią Jolantę Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 za-
kłada zwiększenie dochodów jak i zwiększenie wydatków o kwotę 120.998,00 zł. Po zmianie dochody 
wynosiłyby 79.581.297,62 zł., natomiast wydatki 83.208.290,19 zł. Na zwiększenie dochodów mają 
wpływ środki w rozdziale 75023 otrzymane z lat ubiegłych w kwocie 17.000,00 zł. Dokonanie zmniej-
szenia zawiadomieniem Ministra Finansów w części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 33.498,00 
zł. Wpływy z tytułu zwrotów podatków VAT z lat ubiegłych w kwocie 100.000,00 zł. jak i wpływ środków 
z funduszu pomocy na zadania oświatowe w kwocie 31.896,00 zł. i realizacja projektu korpus wsparcia 
seniora w kwocie 5.600,00 zł. Jeżeli chodzi o wydatki, główna zmiana dotyczy w rozdziale 75412. Polega 
ona na zwiększeniu dotacji dla OSP Żdżary o kwotę 10.000 zł. jak i dodatkowo przyznana dotacja dla 
OSP Stare Miasto w kwocie 115.000,00 zł. Środki w dziale oświata dotyczą zadań to, co mówiłam po 
stronie dochodów z korpusu, z funduszu pomocy na zadania oświatowe obywatelom Ukrainy, w roz-
dziale 85111 jest to planowana dotacja dla Szpitala Zespolonego w Koninie na dofinansowanie zakupu 
głowicy sektorowej dla Oddziału Kardiologicznego, w rozdziale 852 tu mamy też zwiększenie korpus 
wsparcia seniora, natomiast w rozdziale 900 gospodarka komunalna jest to przeniesienie między pa-
ragrafami i rozdziałami z uwagi na to, że Stare Miasto określiło na co chce przeznaczyć nagrodę z roku 
ubiegłego. Ponadto w przychodach i rozchodach zaplanowano z wolnych środków 300.000,00 zł.  
z przeznaczeniem na udzielenie pożyczki dla Zakładu Usług Wodnych w Koninie na dofinansowanie 
spłaty pożyczki Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska z tytułu realizacji projektu K OSI, dzię-
kuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń. Poproszę o opinię zmian budżetowych Przewodniczącego Komisji Budżetu - 
Pana Leszka Wejmana. 

 
Pan Lesław Wejman – Zmiany w uchwale budżetowej były szeroko omówione na wspólnym po-

siedzeniu Komisji, były konsultowane jeszcze indywidualnie w dniu dzisiejszym. Opinia Komisji jest na-
stępująca. Pierwsza sprawa, Komisja pozytywnie opiniuje zmiany w uchwale budżetowej, dotyczącej 
OSP Stare Miasto, OSP Żdżary, a także pozytywnie opiniuje proponowane zmiany w innych punktach, 
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dotyczących wzrostu wydatków i wzrostu dochodów. Najszerzej była dyskutowana sprawa udzielenia 
pożyczki dla Zakładu Usług Wodnych, tu najwięcej wątpliwości było ze strony koleżanek i kolegów Rad-
nych. Były także wyjaśnienia ze strony kierownictwa Zakładu Usług Wodnych, dlatego że sprawa ta jest 
bardzo sprawą trudną. Komisja po uzyskaniu opinii innych Komisji, a także po konsultacjach proponuję, 
żeby udzielić tej pożyczki w wysokości 300.000,00 zł. na okres jednego roku, niemniej wnioskujemy  
o to, żeby złożona deklaracja przez Pana Prezesa Gralaka na wspólnym posiedzeniu Komisji dotycząca 
przekazania sieci wodociągowej w ramach K OSI po zakończeniu projektu przekazania na rzecz Urzędu 
Gminy została ubrana w sposób prawny bądź porozumienia lub innego dokumentu. Mając na uwadze 
powyższe, wnioskujemy o pozytywnie, o dokonanie zmian w uchwale budżetowej, dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. W ramach K OSI sieć kanaliza-
cyjna, to taka moja uwaga. Oczywiście, dziękuję bardzo. Nie mamy zgłoszeń do dyskusji, zamykam dys-
kusję. Przystępujemy do głosowania. 
 
Uchwała Nr LXVI/442/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 marca 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. Przystępujemy do głosowania. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVI/442/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika - Panią Jolantę 
Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak – W załączniku Nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej dokonano zmiany 
polegającej na tym że, dostosowano wysokość dochodów i wydatków, które wynikają ze zmiany przed-
miotowej uchwały budżetowej, a w tym zakresie również przesunięcie wydatków majątkowych, a mię-
dzy bieżącymi dlatego tam pojawił się druk A po ostatnich komisjach, gdzie była mowa o zwiększeniu 
o te 25.000,00 zł. dla jednostek OSP, natomiast w dalszej części również nie dokonano zmiany deficytu, 
ale wprowadzono również pożyczkę dla Zakładu Usług Wodnych, która zostanie pokryta tak, jak mó-
wiliśmy przy uchwale budżetowej z wolnych środków i planowana spłata przypada na rok 2024, nato-
miast w załączniku Nr 2 dokonano zmiany w latach 2024-2025 na zadaniu budowa stacji uzdatniania 
wody w miejscowości Stare Miasto. W wyniku złożonych ofert przewidywane wydatki na realizację 
tego przedsięwzięcia zwiększą się łącznie o kwotę 2.250.000,00 zł. W tym roku 2024 o 1.130.000,00 zł. 
W roku 2025 o 1.120.000,00 zł. Zadanie to jest dofinansowywane z Rządowego Funduszu Polski Ład, 
dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia. Nie 
mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. Przystępujemy do … 

 
Uchwała Nr LXVI/443/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 marca 2023 roku zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2023-2035. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXVI/443/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Uchwała ta była przedstawiona na wspólnym uchwała, informacja 
na wspólnym posiedzeniu Komisji. Bardzo proszę o skrótowe jej przedstawienie w dniu dzisiejszym. 

 
Pani Monika Pawłowska – Szanowni Państwo, z dniem 1 stycznia 2022 roku z połączenia Państwo-

wej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Krajowego Biura Przeciwdziałania Narko-
manii utworzono nową instytucję Krajowe Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom. Powstanie nowej 
instytucji zajmujące się w sposób kompleksowy przeciwdziałaniem problemowemu używaniu substan-
cji psychoaktywnych i uzależnieniom behawioralnym daje szansę na ugruntowanie pozycji problema-
tyki uzależnień w drodze zdrowia publicznego i w polityce społecznej, jako całości ważnych zadań 2022 
roku. Nasza komisja zrealizowała następujące zadania ujęte w programie. Rodziny, w których wystę-
pują problemy alkoholowe i narkomanii, uzależnienia behawioralne mają zapewnioną stałą pomoc psy-
choterapeutyczną, psychologiczną i prawną w punkcie konsultacyjnoinformacyjnym w Starym Mieście. 
Specjalistyczna pomoc nie wymaga skierowań, jest bezpłatna, dostępna dla potrzebujących, pijących 
ryzykownie i szkodliwie, współuzależnionych i uzależnionych. Zachowane są stałe dni tygodnia i go-
dziny przyjęć. Informacje znajdują się na stronie internetowej Gminy, w szkołach, w witrynach sklepów, 
oraz Bibliotece. Najważniejszym ogniwem wychowawczym jest rodzina. Przy skutecznej współpracy ze 
szkołą stanowi ze szkołą stanowi doskonałe czynnik chroniący nasze dzieci przed zagrożeniem. Służyły 
temu: program wzmocnienia rodziny, w tym celu zakupiono materiały edukacyjne dla rodziców Szu-
kam porozumienia ze swoim dzieckiem, pływanie na basenie przepustką do zachowania zdrowia.  
W programie w 2022 roku brało udział trzy szkoły: w Żdżarach, w Starym Mieście i w Żychlinie. Zajęcia 
opiekuńczo-wychowawcze ukierunkowane na sport spełniają rolę placówek wsparcia dziennego.  
Te zadania realizowane były w Liściu Wielkim w programie: Nie piję, nie palę, nie biorę, bo jestem 
mistrzem. W programie ważne miejsce zajmuje letni wypoczynek zimowy i letni, a są to: półkolonie 
letnie, zimowe organizowane wspólnie z Biblioteką Publiczną Gminy w Starym Mieście oraz organizacja 
kolonii i obozu harcerskiego nad Bałtykiem. Przy współpracy z policją realizowane były kampanie ogól-
nopolskie przeciw pijanym kierowcom „Dziecko na drodze” Z myślą o bezpieczeństwie młodzieży prze-
prowadzono szkolenie sprzedawców z udziałem psychologa, prawnika na temat przestrzegania ustawy 
o wychowaniu w trzeźwości i sprzedaży alkoholu nieletnim. Gminna Komisja współpracowała z senio-
rami, co zaowocowało dwukrotnie warsztatami kulinarnymi w Świetlicy Wiejskiej w Liścu Małym. Pro-
gram przewidywał uczestnictwo dzieci i młodzieży w integracyjnych imprezach środowiskowych, takich 
jak: Dzień Dziecka, Dzień Sportu, Święto Rodziny oraz spotkania świąteczno- rodzinne. W szkołach i na 
zajęciach opiekuńczo-wychowawczych realizowane były programy rekomendowane „Spójrz inaczej” 
oraz program wychowawczy dla rodziców oraz przyjaciele Zippiego Szkoła Podstawowa w Żychlinie,  
w Liścu Wielkim uczestniczyły oraz nadal uczestniczą w programie edulyke z wykorzystaniem nowych 
technologii internetowych realizowano zadania programowe często, realizacja zadań wymagała często 
współpracy różnych placówek takich jak: Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Policja, Prokuratura, 



Strona 7 z 10 
 

Sąd, Placówki szkolne, Biblioteka Publiczna, Towarzystwo Przyjaciół Dzieci i organizacje pozarządowe 
Koła Gospodyń Wiejskich, Stowarzyszenie zajezdnia oraz Ochotnicze Straże Pożarne. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo dziękuję. Pani Janiak jako wieloletnia działaczka. 
 
Pani Jadwiga Janiak – Dobrze powiedziane, ja tylko dodam, że troszeczkę się odniosę do finansów, 

bo to jest bardzo ważna sprawa i bardzo ważna rzecz. Przede wszystkim komisja zwraca szczególną 
uwagę na czynniki chroniące, które równoważą czynniki ryzyka i właśnie to, co przedstawiła w ramowy 
sposób Pani Monika - Pani Sekretarz naszej komisji, to są takie cząstkowe nasze zadania, ale główne 
zadania to jest Punkt Konsultacyjny z psychologami psychoterapeutami. No i te działania, które rzeczy-
wiście chronią jest to basen, są to zadania ukierunkowane na sport. Jeśli chodzi teraz o finanse, tych 
pieniędzy zostało rzeczywiście, ale za to mamy duże wyzwania w przyszłym roku one się nawarstwiły  
z powodu pandemii, ale za to duże zadania są w tym roku 2023, co szczegółowo omówimy na spotkaniu 
poświątecznym już na komisjach mówiłam, więc omówimy co można jeszcze zrobić, co można zmienić, 
co można ulepszyć może jakieś inne zadania, które będą rzeczywiście wypełniały tą lukę czynników 
chroniących. Zrobimy to po świętach i na pewno wszyscy chętni, a przede wszystkim Komisja Budże-
towa czy Pani Przewodnicząca też swój akces zgłaszała do uczestnictwa tej komisji, bo nie sposób tego 
obszaru omówić tutaj na sesji. Ja dziękuję, na pytania czekam. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. 

 

Sprawozdanie z działalności  Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Stare Miasto  
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
oraz przyznanych dotacji za 2022 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę Panią inspektor Pawłowską o przedstawienie tej  
informacji. 

Pani Monika Pawłowska – Szanowni Państwo, współpraca gminy z organizacjami pozarządowymi 
oparta jest na przepisach ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie a także na uchwa-
lonym przez Radę Gminy programie współpracy Gminy Stare Miasto z organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. Realizacja programu 
pozwoliła na wzmacnianie aktywności lokalnej społeczności, podstawową formą współpracy było róż-
norodne wspieranie tej działalności w miarę możliwości w formie finansowej i poza finansowej. Współ-
praca ta odbywała się przede wszystkim na zasadach pomocniczości, partnerstwa, efektywności, ucz-
ciwej konkurencji oraz jawności. W 2020 roku współpraca obejmowała następujące zadania, była to: 
współpraca finansowa w zakresie profilaktyki i pomocy społecznej, organizacja pomocy żywnościowej, 
prowadzenie placówek wsparcia dziennego, ochrona i promocja zdrowia wśród dzieci i seniorów,  
w zakresie kultury sztuki ochrony dóbr kultury i tradycji regionalnej: ochrona i remonty obiektów za-
bytkowych, zachowanie tradycji i dziedzictwa kulturowego, upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, 
organizacja szkoleń konkursów zawodów oraz upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, w zakresie 
bezpieczeństwa publicznego: organizacja szkoleń konkursów, zawodów promujących ratownictwo  
i bezpieczeństwo publiczne ze szczególnym uwzględnieniem działań młodzieży. Środki finansowe prze-
znaczone na realizację powyższych zadań publicznych wyniosły 248.000,00 zł., a ich przekazania odbyło 
się w formie dotacji w trybie konkursowym oraz na podstawie ustaw o finansach publicznych, o dzia-
łalności pożytku publicznego i o wolontariacie, o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami i o sporcie. 
W 2022 roku Gmina Stare Miasto zawarła 22 umowy na realizację zadań z 22 podmiotami pozarządo-
wymi wykorzystano do realizacji zadań ponad 240.843,00 zł. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor. 
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Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Stare Miasto z organizacjami pozarządowymi i 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz przyznanych dotacji za 2022 
rok stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Komisja budżetu - Pan Przewodniczący Wejman. 
 
 Pan Lesław Wejman – Komisja budżetu - Pan Przewodniczący Wejman. Komisja budżetu spotkała 
się z Komisją do spraw Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W spotkaniu tym wziął udział Pan 
Wójt Frysiak, Pani Skarbnik także Pani kierownik referatu oświaty. Głównym tematem tego spotkania 
było wykorzystanie środków finansowych przeznaczonych właśnie dla tej komisji. Przedstawiona infor-
macja komisji dotyczyła przede wszystkim możliwości wykorzystania tych środków. Środki, które  
zostały niewykorzystane w latach ubiegłych, one spowodowała, były działania pandemicznymi, a więc 
naturalne było ograniczenie tych możliwości niektórych działalności. Przedyskutowano wszystkie te 
kwestie, najgorsza sytuacja jest, jeżeli chodzi o sytuację z wykorzystaniem funduszy z tzw. małpek dla-
tego, że te ograniczenia są tam szczególne i praktycznie nie ma dobrego wzorca nawet, jeżeli chodzi  
o kraj co do wykorzystania tych środków, niemniej podjęto ustalenia dotyczące opracowania pro-
gramu, żeby wykorzystać te środki z programu, który będzie skierowany do młodzieży, młodzieży szkół 
średnich i studentów. Poza tym inne działania. które są już w tej chwili prowadzone i zwiększenie ich 
zakresu działań. Umówiliśmy się także na posiedzeniu komisji, że te prace będą kontynuowane po okre-
sie świątecznym, o których to mówiła Pani Przewodnicząca. Zapraszamy także innych członków Rady, 
żeby wsparli te działania, dziękuję bardzo. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę, kto z obecnych na sali w tym punkcie porządku  
obrad chciałby zabrać głos? Pan Radny Kwieciński. 

 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo Radni. Panie Wójcie, ja 

chciałem prosić o pomoc. Sprawa dotyczy drogi powiatowej miejscowość Zgoda. Tam jest słup, który 
został w 2002 roku przechylony podczas tej wichury, na tym słupie jest tablica interaktywna zdaje się, 
tak się, na której tam prędkość się wyświetla i solar. Solar jest odwrócony w kierunku wschodu. Ja ten 
temat po wszystkim zgłosiłem do stosownego referatu w powiecie bez echa, oczywiście niedawno zgła-
szałem jakieś 2 tygodnie do Pani dyrektor Cichockiej, też to wszystko bez echa. To bardzo niechlujnie 
wygląda. Nie wszyscy, ja już miałem jako Radny zwróconą uwagę, no nie wszyscy wiedzą, że to nie jest 
w gestii znaczy naszej gminy, bo nie wiedzą jak wygląda podział jeśli chodzi o samorządy, bym prosił  
o interwencję może, jeśli Pan Wójt zainterweniuje może to jakoś tam ze strony Powiatowego Zarządu 
Dróg, który zareaguje, bo to jeszcze raz podkreślam, to świadczy o ogromnym niechlujstwie. Przeszło 
rok jest przechylony tak, jak znaczy jakimś uderzeniu samochodem, no brak słów, dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję, Pan Radny Zając. 
 
Pan Andrzej Zając – Pani Skarbnik, czy może mi Pani powiedzieć jakie mamy jeszcze w chwili obec-

nej wolne środki do dyspozycji? 

Pani Jolanta Sobczak – Mamy sporządzone sprawozdanie i musiałabym po prostu zajrzeć do niego, 
żeby udzielić tej chwili tej odpowiedzi, a jeżeli to jest niemożliwe, to udzielimy. Mniej więcej, nie chodzi 
o 100.000,00 zł. Tam było około 2.000.000,00 zł., jak dobrze pamiętam. 
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Pan Andrzej Zając – Więc koledzy Sołtysi, koleżanki Panowie Radni. Proszę pisać wnioski, bo ina-
czej jeżeli nie będziemy pisali wnioski o jakiekolwiek zadania na naszym terenie, zostaną te pieniążki 
pożyczone firmom zewnętrznym. Dziękuję. 

 
Pan Lesław Wejman – Ja mogę? Pan Przewodniczący Wejman. Nas, jako komisję budżetowej 

chciałem zwrócić koledze Zającowi uwagę, że zmieniliśmy WPF, w którym dokładamy do inwestycji, 
jeżeli stacje uzdatniania wody w Starym Mieście to jest kwota około 2.000.000,00 zł. My musimy mieć 
rezerwy na jeszcze inne przetargi, które będą realizowane. Wydanie tych środków w tym momencie, 
uważam byłoby za niecelowe, dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Za niecelowe z pewnością nie, bo one byłyby zainwestowane na 

terenie Gminy Stare Miasto. Rozumiem, że musimy być ostrożni w pewnych wydatkach i mieć na uwa-
dze realizację zadań, na które mamy dofinansowania, ale uważam, że nie można użyć słowa tutaj bez-
celowe, dziękuję.  

 
Pan Andrzej Zając – Dokładnie Pani Przewodnicząca. Wszystko jest celowe, wszystko robimy dla 

mieszkańców także zasadne by było to robić. 
 
Pan Lesław Wejman – Może ad vocem. Tylko jak dojdziemy do ściany, że mamy realizację inwe-

stycji na przykład z Polskiego ładu i nie będziemy mogli zrealizować, bo mamy tą różnicę dołożyć, to 
wówczas będą skutki negatywne, dziękuję.  

Pan Andrzej Zając – Kolego Radny, od tego jest planowanie. Wszystko jesteśmy w stanie przewi-
dzieć. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze … 
 
Pan Janusz Frysiak – Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. Ja tutaj chciałem 

przychylić się do obu głosów Panów Radnych, bo pisać wnioski jak najbardziej trzeba i jest to zasadne, 
ale trzeba mieć na uwadze to powiedział Pan, co Pan co powiedział Pan przewodniczący, to znaczy 
musimy mieć pewne środki, które będą zakładać rezerwy. Poza tym chciałem zwrócić też uwagę na to, 
że są planowane jeszcze w tym roku różne nabory, być może na zadania, które być może dostaniemy 
środki na zadania, które nie są ujęte w budżecie i będzie trzeba takie zadania wprowadzić, dlatego 
również zalecałbym spokój i ostrożność. My planując, Pani Skarbnik planując z Wójtem budżet stara 
się to zawsze robić rozsądnie i tak ten budżet również jest skonstruowany, dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Na pewno każde wydatkowanie, inwestowanie w infrastrukturę, 

rzeczy niezbędne, potrzeby mieszkańców no nie możemy nazwać bezcelowym. Ja tylko do sformuło-
wania słowa się odnoszę, ono ma zawsze cel. O głos prosił Pan Radny Lewandowski. 

 
Pan Waldemar Lewandowski – Ja myślę, że jesteśmy tu chyba winni po tej dyskusji mieszkańcom 

pewne wyjaśnienia. Są mityczne wolne środki, a tak naprawdę to powiedzmy sobie szczerze na reali-
zację zadań budżetowych zaplanowanych w tym roku mamy zaciągnięte i planowane, planujemy za-
ciągnąć kredyty, to po pierwsze. Po drugie jest sporo projektów, które są, że tak powiem leżą w szufla-
dzie, można je w każdej chwili wyciągnąć zrealizować w różnym zakresie tak naprawdę pieniędzy nie 
ma, bo za chwilę się okaże, że my jako radni nic tutaj nie robimy, a pieniądze leżą. Tych pieniędzy po 
prostu nie ma i bądźmy uczciwi. Jeżeli przeznaczymy pieniądze albo przeznaczymy na zaplanowane 
inwestycje albo zwiększymy tak naprawdę kwoty zaciąganego kredytu i to tyle, bo za chwilę pójdzie, 
że tak powiem w gminę informacja, że tu jest worek wolnych pieniędzy iście wszystko zrobimy, no  
w samym Starym Mieście jest kilka projektów chociażby wykonalnych z zakresu oświetlenia, które po-
winniśmy, które nie weszły do tegorocznego budżetu, a powinny być zrealizowane. Mnożenie nowych 
w tym momencie chyba nie, oczywiście zbieranie propozycji jak najbardziej słuszne, natomiast też nie 
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powinniśmy rozbudzać nadziei, że napiszemy projekty na wszystkie na przykład drogi osiedlowe lampy 
i tak dalej, bo tego nie zrealizujemy i trzeba być uczciwym w tym wszystkim, dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Zakładam, że Pan Radny Zając miał na myśli pisanie projektów  

w celu pozyskania środków na projekty, które mamy przygotowane. 
 
Pan Andrzej Zając – Dokładnie Pani Przewodnicząca. Zawsze coś się znajduje, to zawsze się coś 

może znaleźć. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. W tym punkcie … Pani Skarbnik - Jolanta Sobczak, 

udzielam Pani głosu. 

Pani Jolanta Sobczak – Ja chciałam tylko jeszcze dopowiedzieć na temat tych wolnych środków, 
bo to, co powiedział tutaj Pan Lewandowski ja się zgadzam, z tym z uwagi na to, że musicie Państwo 
też pamiętać, że w ostatnich dwóch latach nie dokonaliśmy emisji obligacji, a wszystkie brakujące 
środki na realizację zadań właśnie były pokrywane z tych wolnych środków, dlatego też ponad 
9.000.000,00 zł. zostało pokryte w ostatnim roku z wolnych środków, a to będziecie mieli Państwo  
w sprawozdaniu z wykonania budżetu, dlatego tak informacyjnie dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Nie mamy więcej zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad. Pan 

Radny Kujawa. 
 
Pan Mirosław Kujawa – Panie Wójcie, ja zgłaszałem kiedyś tutaj taki problem, chodzi o wystające 

gałęzie z parku na ulicę Modrzewiową i jadące tam autobusy rysują sobie po prostu swój wygląd tak 
niszczą. Chodzi o to, żeby po prostu ja tam poobcinać, nie wiem kto to, czy to do powiatu trzeba zgłosić 
czy to gmina zrobi w swoim zakresie? 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Rozumiem, że Pan Radny zgłasza Pan Radny problem, a po stronie Wójta 
i pracowników będzie zgłoszenie tego problemu. Dziękuję bardzo. Nie mamy więcej zgłoszeń. 

Punkt 12 porządku obrad – Zakończenie obrad LXVI sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykam obrady LXVI sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji. 

LXVI sesja zakończyła się o godz. 10:49. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   
 /-/ Mateusz Staciwa                  /-/ Halina Turajska 

 

 

 

 


